
Kemin pth palaveri 6.4.2022; TEAMS ja Ruutinkari 

Osallistujat: Liisa Niiranen, Tea Taskila, Maria Lovén, Hanna Korpela, Paavo Uusima 

 

1. Yleistä 

- T3-ajat ovat olleet hyvät viime aikoina 

 

- Asiakastyytyväisyys hyvä – NPS Kemin pth 68,7 vs. koko MLP 74,3 

 

- Digiklinikan käynnit nousseet reilusti helmikuussa, maaliskuussa tilanne vähän tasoittunut 

 

https://app.powerbi.com/groups/me/reports/71ef14bd-77cc-4870-b8fd-84edb1d22c6d/?pbi_source=PowerPoint
https://app.powerbi.com/groups/me/reports/03bbdebd-1378-4866-a3d9-f4c500989335/?pbi_source=PowerPoint
https://app.powerbi.com/groups/me/reports/252bae3b-51e6-4fb4-a137-7b3ffe87909a/?pbi_source=PowerPoint


 

2. Jonoista ja lääkäriresurssista 

- uusi tiimimalli on saatu hyvin pyörimään 

- maaliskuun aikoja ollut hyvin ja jonoa saatu purettua, huhtikuussa 500 potilasta odottaa aikaa 

- työttömien terveystarkastukset – lääkäri vaihtuu, jonoa näihin on ja tuottaja hakee uutta lääkäriä tähän; 

7.3. on ollut jonossa 50 lääkäriaikaa jonottavaa ja näistä puolet tarvitsee 2 tunnin ajan 

- Kutsuntatarkastukset aloitetaan 8.4. Arto Strandin tekemänä 

- Geriatri vaihtuu – Elisa Aatsinki aloittaa työnsä Kemissä Paula Vuollon sijasta toukokuun loppupuolella 

- Kontrolliaikojen saamisen ongelmat: potilaat sekaisin jonottavien potilaiden kanssa kuukausittaisissa 

jonoissa. Käytössä voisi olla kaksi jonoa: hoidontarpeen kautta jonottavat potilaat ja kontrollikäyntipotilaat, 

jolloin kontrollipotilaiden kutsuminen vastaanotolle helpottuu 

 

3.  Koulutarkastuksista 

- Keminmaalla toimintamallia on muutettu niin, että seulontakäynnit ovat lyhyempiä ja pidempi aika 

varataan niille, jotka sitä oikeasti tarvitaan 

- Kemin kaupungin näkökulma on toinen ja tilaaja ja tuottaja ovat eri mieltä vaikuttavuusperusteisuudesta 

- Tilaajan mielestä terveydenhoitajat jatkossakin mitoittavat vastaanottoajat lapsen tarpeiden mukaisesti. 

Tämä on tuottajan mielestä lääkärien työnjohdon näkökulmasta ongelmallista, koska osa lääkäreistä haluaa 

tehdä vastaanotot 20 minuutin välein. Asiasta ei ole saavutettu yksimielisyyttä. 

 

4.  Suun terveydenhuollon tilaongelmat 

- tuottajan näkökulmia ei ole huomioitu riittävästi tilojen suunnittelussa 

- välinehuolto, ilmastointi, huoneiden pienuus ja ikkunattomuus vaivaavat 

- kaupunki on käynyt keskustelua tilojen omistajan kanssa, mutta ne eivät ole johtaneet mihinkään 

- ongelmista tehdään listaus tilaajalle 

- porien huoltolaite on rikkoutunut – asia on hoidettu kuntoon 

- tilakysymysten vaihtoehdot: Keminmaalla hoitaminen, Pop-up-laitteen hankkiminen Kemiin tai 

Keminmaalle, jolloin neuvoteltava ensin korvauskysymykset selviksi. 

- tuotiin esille raportoinnin ongelmat - Winhitissä ei ole raportointityökalua, jota ei tulla hankkimaan, mutta 

valmistellaan ilmeisesti hyvinvointialueella uutta järjestelmähankintaa 

 

5.  Muut asiat 

- Paavo lähestynyt Kemin ja Tornion kaupunki kysymyksessä investoinneista; Liisa Niiranen tiedustellee 

valmistelijoilta asiaa; Lapin ja Länsi-Pohjan sairaanhoitopiireissä dead-linet asialle ovat jo huhti-toukokuussa 

- Työntekijöillä ei ole riittävästi avaimia – asiaa selvitetään 



- Vuodeosaston hoitohenkilökunnan tasosta käytiin keskustelua 

- Yhteistyö kotihoidon kanssa on epäselvää; mm. diabeetikkojen jalkahoito tuottaa ongelmia 

-  Kotihoidon henkilökuntatilanne on vaikea ja tilaajan esihenkilöiden aika menee henkilöstön hankintaa 

- Pakolaisten hoidon järjestäminen kuuluu palvelusopimukseen; erityiskustannusten korvaus ja esim. 

tulkkaukset voidaan laskuttaa erikseen; tähän liittyvissä ongelmissa Anniina Mäkimartti ja Kemin kaupungin 

edustaja sopivat asiasta. 

- Opiskelijaohjausrahojen laskutus OY:lta kuuluu kaupungille ja ne tilitetään MLP:lle – Tornio ja Keminmaa 

toimii ja Kemi nyt selvittää asian 

- Ukrainalaisten pakolaisten kulut; Mia Keränen ja Pia Puikko tietävät asiasta, kun vastaanottokeskus on 

perustettu. 

- erikoislääkärikoulutuksen seuranta – Excel-taulukko, joka toimitetaan Tealle. 

- tuottaja toivoo sairaalan ja pth:n integraatiota esim. lasten- ja äitiysneuvolan ja diabetespkl suhteen 

- Fysioterapeutit ottavat suurempaa roolia hoidon tarpeen arvioinnissa – tästä tiedotetaan tilaajaa ja 

asiakkaita, kun toiminta saadaan alkuun 

- SASA:n supistus 15.5.-30.9. näillä näkymin viidellä sairaansijalla, jos ei lisäväkeä saada rekrytoitua; tuottaja 

ehdottaa kesän vuodeosastoresursseista kuntien ja MLP:n yhteistä palaveria, jossa Seija Parviainen MLP:n 

osalta mukaan. 

 

Muistion kirjasi Paavo Uusimaa, terveyspalveluiden johtaja, Mehiläinen Länsi-Pohja Oy 

 

 

 

 

 


